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   گزارش
و بااهمیت ورزش از 
بودجه 1401 جهش 
معنا داری یافته و با 3 ه�زار و 124 میلیارد تومان 
بودجه اختصاص داده شده نسبت به سال 1400 
نزدی�ك ب�ه دو براب�ر افزای�ش داش�ته اس�ت. 
بهارستان ديروز يك مهمان ويژه داشت، ابراهيم 
رئيسي، رئيس دولت سيزدهم كه ديروز به مجلس 
رفت و مهم ترين لايحه سال را كه خيلي ها منتظر 
اعلام رقم هاي آن بودند تقديم محمدباقر قاليباف 
كرد. لايحه بودجه 1401 كه دخل وخرج كشور 
را براي س��ال آينده تعيين مي كن��د، يك لايحه 
67صفحه اي كه براي س��ال 1401 با رقم 3هزار 
و 631 هزار ميليارد تومان تنظيم ش��ده اس��ت. 
ورزش��ي ها هم نگاه ويژه اي به اين لايحه داشتند 
كه ببينند دولت براي س��ال آين��ده چه رقمي را 
براي اين بخش در نظر گرفته است. در گزارش زير 
به بررسي عدد و رقم هايي پرداخته ايم كه دولت 
سيزدهم براي ورزش در سال 1401 در نظر گرفته 
است. ارقامي كه البته پيشنهاد اوليه دولت است و 
پس از بررسي در كميسيون تلفيق و صحن علني 

مجلس، رقم هاي آن مي تواند بالا و پايين شود. 
   بودجه كل ورزش در سال 1401 چقدر است؟

در لايحه بودجه س��ال 1401، مجم��وع بودجه 
وزارت ورزش در بخش ج��اري و عمراني، معادل 
3 هزار و 1۲4 ميليارد و 1۲۹ ميليون و ۵00 هزار 
تومان است. بر اس��اس اين لايحه، بودجه جاري 
وزارت ورزش در بخش مصاف عمومي در س��ال 
1401، يك ه��زار و ۵۲6 ميليارد و 336 ميليون 
تومان و بودجه عمراني اي��ن وزارتخانه در بخش 

مصارف عمومي در سال آينده، معادل يك هزار 
و ۵17 ميليارد و 7۹3 ميليون و ۵00 هزار تومان 
برآورد شده اس��ت. همچنين بودجه جاري اين 
وزارتخانه در بخش مصارف اختصاصي در س��ال 
آينده، معادل ۸0ميليارد تومان برآورد شده است. 
رقم در نظر گرفته ش��ده براي ورزش در بودجه 
سال آينده رشدی دو برابري را نسبت به امسال 
نش��ان مي دهد كه مي تواند يك خبر خوب براي 
اهالي ورزش باشد. بودجه ورزش در سال 1400، 
يك هزار و ۵۵6 ميلي��ارد و 1۵7 ميليون و 700 
هزار تومان بود كه براي س��ال 1401 طبق نظر 
دولت، معادل 3هزار و 1۲4 ميليارد و 1۲۹ ميليون 

و ۵00 هزار تومان تعيين شده است. 
   حذف بودجه كمیته ملي المپیك و پارالمپیك؟

يكي از مهم ترين تغيي��رات بودجه، حذف بودجه 
مستقل كميته ملي المپيك و كميته پارالمپيك 
است كه اين مس��ئله مي تواند واكنش هاي زيادي 
را به دنبال داش��ته باشد. بر اس��اس لايحه اي كه 
دولت تقديم مجلس ك��رده، بودجه اين دو بخش 
زيرمجموعه بودجه وزارت ورزش قرار گرفته است. 
با توجه به تصمي��م دولت، دو كميت��ه المپيك و 
پارالمپيك بايد سال آينده بودجه شان را از وزارت 
ورزش دريافت كنند. تصميم��ي كه در صورت به 
اختلاف خوردن وزير ورزش و رؤساي اين دو كميته، 
چالش هايي را براي ورزش به همراه خواهد داشت. 
حذف بودجه مس��تقل كميته مل��ي المپيك و 
كميته پارالمپيك براي س��ال آينده در شرايطي 
است كه براي سال 1400، بودجه 167 ميلياردي 
براي كميته المپيك و 71 ميلياردي براي كميته 

پارالمپيك در نظر گرفته شده بود. 

  حق پخش نمادین یا واقعي؟
يكي از بخش هاي قابل تأمل لايحه بودجه 1401، 
در نظر گرفتن حق پخش تلويزيوني اس��ت كه 
همواره صداوس��يما از پرداخت آن به باشگاه ها و 
ساير بخش هاي ورزش استنكاف كرده است. اين 
در حالي است كه تلويزيون سالانه صدها ميليارد 
تومان درآمد از پخش تبليغات در جريان پخش 
مس��ابقات ورزش��ي، به خصوص فوتبال كسب 
مي كند، اما از دادن سهم ورزش سرباز مي زند. با 
اين حال در بودجه 1401 باز هم بحث حق پخش 
مطرح شده است، البته طبق نظر دولت، اين پول 

قرار است به وزارت ورزش تخصيص پيدا كند. 
بر اساس بند »ط« تبصره ۹ لايحه بودجه 1401، 
30 درص��د از حق پخ��ش تبليغات مس��ابقات 
ورزش��ي در اختيار وزارت ورزش براي كمك به 

فدراسيون ها قرار مي گيرد. 
در اين لايح��ه، درآمد حاصل از تبليغات ناش��ي 
از پخش مسابقات ورزشي، 31۵ ميليارد تومان 
برآورد ش��ده اس��ت كه با توجه به نسبت 30 به 
70درص��دي وزارت ورزش و جوانان نس��بت به 
سازمان صداوسيما، س��هم وزارت ورزش معادل 
۹4/۵ميليارد تومان و س��هم صداوسيما معادل 
۲۲0/۵ميليارد تومان خواهد ب��ود. طبق قانون 
بودجه، در سال جاري صداوسيما بايد اين مبلغ را 
به ورزش ايران پرداخت كند. البته در نظر گرفتن 
اين ارقام در شرايطي اس��ت كه بايد ديد محقق 
مي شود يا همچنان مانند سال هاي اخير به صورت 

نمادين در بودجه قرار گرفته است. 
رقم در نظر گرفته ش��ده براي حق پخش، رشد 
دو برابري را نسبت به س��ال قبل نشان مي دهد. 

براساس قانون بودجه سال 1400، درآمد حاصل 
از تبليغات ناش��ي از پخش مس��ابقات ورزش��ي 
1۵0 ميليارد تومان برآورد شد كه بايد به نسبت 
30 به 70 بين وزارت ورزش و جوانان و سازمان 

صداوسيما تقسيم مي شد. 
  استقلال و پرسپولیس سودده شدند؟

نام دو باشگاه استقلال و پرسپوليس هم در لايحه 
بودجه 1401 ديده مي شود و در تصميمي عجيب 
اين دو باش��گاه كه همواره چندي��ن برابر دخل و 
درآمدشان، خرج روي دست دولت مي گذارند، به 
عنوان شركت هاي دولتي سودده معرفي شده اند كه 
درآمد و هزينه شان برابر است، دو باشگاهي كه هر 

سال ليست بدهي  شان طولاني تر مي شود! 
براس��اس برآورد صورت گرفته از س��وي دولت 
در لايح��ه بودج��ه 1401، مي��زان درآمد هاي 
شركت ورزشي فرهنگي پيروزي )پرسپوليس(، 
معادل ۲44ميلي��ارد و 600 ميلي��ون تومان و 
هزينه هاي اين شركت نيز معادل ۲44 ميليارد و 
600ميليون تومان لحاظ شده است و در بخش 
دارايي هاي جاري نيز ميزان ذخاير و اندوخته ها، 
معادل 7۵0ميليون تومان اعلام ش��ده اس��ت. 
مي��زان درآمدهاي ش��ركت ورزش��ي فرهنگي 
استقلال، معادل 6۹ميليارد و ۵00ميليون تومان 
و هزينه هاي اين ش��ركت معادل 6۹ ميليارد و 
۵00 اس��ت. البته قرار گرفتن چنين اعدادي در 
بودجه براي دو باشگاه استقلال و پرسپوليس را 
بايد نمادين به حساب آورد، يك نوع عددسازي 
كه در واقعيت محل��ي از اعراب ن��دارد و به نظر 
مي رس��د براي خالي نبودن عريض��ه در لايحه 

بودجه گنجانده شده است!

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 6372دوش��نبه 22 آذر 1400 | 8 جم��ادی الاول 1443 |

فريدون حسن

دنيا حيدري

حاشیه اي بر خطر حذف وزنه برداري و بوكس از المپیك

خداحافظيبافرزندانمشكلدار!
چند روز پيش بود كه كميته بين المللي المپيك س��ه رشته وزنه برداري، 
بوكس و پنجگانه مدرن را از ليس��ت رشته هاي تضمين ش��ده بازي هاي 
المپيك ۲0۲۸ لس آنجلس خارج كرد. اتفاقی كه سروصداي زيادي به راه 
انداخته است. تصميم  بحث برانگيز كميته بين المللي المپيك بازتاب هاي 
زيادي داشته و منتقداني هم پيدا كرده است، به خصوص كشورهايي كه روي 
كسب مدال در دو رشته وزنه برداري و بوكس حساب ويژه ای باز كرده بودند 
در صف منتقدان اين تصميم هستند. البته اين سه رشته كه در حال حاضر در 
برنامه المپيك ۲0۲4 پاريس قرار دارند، رسوايي هايي همچون عدم شفافيت 
مالي، يكپارچه نبودن فرآيندهاي داوري و دوپينگ داشته اند و باخ به آنها در 
اين خصوص هشدار داده است. ش��نيده ها حاكي از آن است كه رشته هاي 
اسكيت بورد، موج س��واري و ورزش هاي صعودي قرار است به برنامه اصلي 
المپيك لس آنجلس اضافه شوند.  وزنه برداري در المپيك پاريس در پنج وزن 
مردان و پنج وزن زنان برگزار مي ش��ود، ضمن اينكه تعداد نفرات حاضر در 
مسابقات نيز به 1۲ وزنه بردار در هر وزن تقليل پيدا كرده است. بوكس هم در 

المپيك پاريس در هفت وزن مردان و شش وزن زنان انجام خواهد شد. 
دووميداني، بدمينتون، قايقراني روئينگ، بسكتبال، قايقراني آب هاي 
آرام، شمشيربازي، س��واركاري، فوتبال، گلف، ژيمناستيك، هندبال، 
هاكي، جودو، كشتي، ش��نا، راگبي، تكواندو، تنيس روي ميز، تنيس، 
تيراندازي، تيروكمان، سه گانه، بادباني، واليبال، موج سواري، اسكيت، 
ورزش هاي صعودي و دوچرخه سواري، رشته هاي تضمين شده المپيك 

۲0۲۸ لس آنجلس هستند. 
   فرزندان مشكل دار

ماجرای حذف اين رشته ها، وقتي ابعاد جدي تري به خود گرفت كه رئيس 
كميته بين المللي المپيك با عنوان »فرزندان مشكل دار« از دو رشته بوكس 
و وزنه برداري ياد كرد تا اين گونه حذف آنه��ا از رقابت هاي لس آنجلس را 
تأييد كرده باشد. توماس باخ گفت: »من مي خواهم با دو فرزند به مشكل 
خورده خود در جنبش المپيك شروع كنم. ما در مورد وضعيت فدراسيون 
بين المللي وزنه برداري صحبت كرديم، وضعيتي كه هنوز نگراني هاي جدي 
در آن وجود دارد. IOC از اينكه بي ثباتي در مديريت فدراسيون جهاني باقي 
مانده، نااميد است. ما خواهان تأييد عدم تغيير اساسنامه فدراسيون هستيم 
و اينكه انتخابات به تعويق نيفتد و همچنين بايد بين س��هميه المپيك و 
سابقه دوپينگ فدراس��يون ملي مربوطه در تعيين مرحله مقدماتي براي 
المپيك ارتباط وجود داشته باشد. انجمن بين المللي بوكس هم به دليل 
عدم تمايل خود به اصلاح سيستم هاي مديريت مالي و داوري در شرايط 
س��ختي قرار دارد.« باخ همچنين اعلام كرد در صورت رس��يدگي به اين 
مشكلات، اين سه رشته از سال ۲0۲3 به برنامه المپيك اضافه خواهند شد. 

   تعهد وزنه برداري
فدراسيون بين المللي وزنه برداري، اما در اولين واكنش به انتشار اين خبر 
اعلام كرد: »ما نگراني هاي كميته بين المللي المپيك را با دقت مدنظر 
قرار مي دهيم و مطمئن هستيم كه با ادامه اصلاحات گسترده مان بر اين 
نگراني ها غلبه مي كنيم. ما كاملاً متعهد به رعايت بالاترين استانداردهاي 
مديريتي هستيم. مس��ابقات پاك و موفقي را در توكيو ۲0۲0 برگزار 
كرديم و تصويب اساسنامه جديد، نشان دهنده تمايل ما براي ساختن 
آينده به روش صحيح است. اساسنامه جديد تضمين مي كند كه هيئت 
اجرايي فدراسيون جهاني داراي برابري جنسيتي و نمايندگان بيشتري 
از ورزشكاران خواهد بود. اين اتفاق نشان دهنده تغيير فرهنگ است كه 
IOC به آن تأكيد كرده است. ما انتظار داريم تا پايان نيمسال ۲0۲۲ در 
موقعيتي باشيم كه بتوانيم انتخابات فدراسيون جهاني را برگزار كنيم كه 

آغاز فصل جديدي در تاريخ وزنه برداري خواهد بود.«
  خطر براي مدال آوري ایران

هرچند حذف رشته پنجگانه مدرن تأثيري بر روند نتيجه گيري كاروان 
ايران در المپيك نخواهد داشت، اما حذف احتمالي وزنه برداري و بوكس 
از رقابت هاي المپيك خط��ري جدي براي كاروان ورزش كش��ورمان 
محسوب مي ش��ود، چراكه وزنه برداري در طول تاريخ حضور ايران در 
المپيك ها از رشته هاي مدال آورمان بوده و بوكس هم با توجه به كسب 
اولين مدال جهاني مان توسط دانيال شه بخش، روند رو به رشدي داشته 
و مي توان در اين رشته اميدوار به كسب مدال بود. بنابراين حذف اين دو 
رشته تبعات زيادي براي كاروان ورزش كشورمان در مدال آوري به دنبال 
خواهد داشت. مش��كلي كه به نظر مي رسد مس��ئولان ورزش كشور و 
كميته ملي المپيك بايد از همين حالا به فكر رفع و رجوع آن باشند و 

پيش از آنكه خيلي دير شود فكري عاجل به حال آن كنند.

گزارش »جوان« از ارقام و اعداد ورزش در لایحه بودجه 1401 كه رئیسي دیروز تقدیم مجلس كرد

چرتكهبودجهبرايورزش

سريالناتمامركوردزنيهايرونالدو
پيروزي سخت شياطين سرخ برابر نوريچ ركوردي تازه براي فوق ستاره 
پرتغالي منچستر به دنبال داشت. رونالدو اين فصل، چهار گل پيروزي بخش 
براي تيم��ش به ثمر رس��انده كه فقط برناردو س��يلوا، س��تاره پرتغالي 
منچسترسيتي از اين حيث هم طراز با اوست. از سوي ديگر گل هاي رونالدو 
تاكنون هفت امتياز براي يونايتدها به دنبال داشته كه تنها جيمي واردي 
با تأثيرگذاري و كسب هشت امتياز براي لستر در ليگ برتر اين فصل بهتر 
از رونالدوست. كريس همچنين سومين بازيكني است كه براي سه مربي 
مختلف منچستر)سولسشر، مايكل كريك و رانگنيك( در يك فصل گلزني 
كرده و پيش از او، هانسون و اسپنس در فصل ۲7-1۹۲6 موفق به گلزني 
براي تيم چاپمن و هيلديچ باملت شده بودند و حالا بعد از حدود يك قرن 
رونالدو موفق به انجام اين كار شد. ضمن اينكه با بازكردن قفل دروازه نوريچ، 

رونالدو حالا مقابل 16۵ تيم موفق به گلزني شده است.

بايدبادستپرازهانگژوبرگردم
طوفان شريفي، بوكسور وزن ۹۲ كيلوگرم ايران كه چندي پيش با قبول 
شكست مقابل قهرمان المپيك و جهان)خوليو سزار كروز( از راهيابي به 
يك چهارم نهايي بوكس قهرماني جهان بازماند، اميدوار است در هانگژو با 
رفتن روي سكو به خوشرنگ ترين مدال دست يابد: »مسابقات آماده سازي 
ارمنستان فرصت خوبي برای بازي هاي آسيايي۲0۲۲ است. از مسابقات 
جهاني صربستان تنها چهار نفر عازم ارمنستان مي شوند تا بيشتر ميدان 
ببينند. در جهاني شروع خوبي داشتم، اما نتوانستم از عهده بوكسور كوبايي 
كه پنج طلاي جهاني داشت، برآيم، اما هدفم اين روزها تنها موفقيت در 

بازي هاي آسيايي و با دست پر برگشتن از هانگژو است.« 

واليبالنشستهايران
مستحقانتخاببهتريناست

تيم ملي واليبال نشسته ايران در حالي به عنوان نامزد بهترين تيم سال 
۲0۲1 انتخاب شده كه هادي رضايي، سرمربي پيشين تيم بر اين باور 
است كه كس��ب رنكينگ اول دنيا براي 30 س��ال متوالي و هفت دوره 
قهرماني در بازي هاي پارالمپيك، براي انتخاب اين تيم به عنوان نامزد 
بهترين تيم سال ۲0۲1 از سوي كميته بين المللي پارالمپيك بي تأثير 
نبوده است: »واليبال نشسته ايران به دليل قدرت و پيشينه اي كه در دنيا 
دارد، در ۹ دوره حضور خود در بازي هاي پارالمپيك، هفت بار قهرمان 
شده و دو نايب قهرماني را در كارنامه خود به ثبت رسانده است، بنابراين 
شايستگي اين را دارد كه به عنوان نامزد بهترين تيم سال ۲0۲1 از سوي 

كميته بين المللي پارالمپيك مطرح شود.«

خادميامامرضا)ع(افتخاراست

بازهمباختمانعبهترينشدنخليلينشد
فاطمه خليلي يك بار ديگر بهترين بازيكن زمين ش��د، آن هم در       خبر
شرايطي كه تيم ملي هندبال ايران با حساب 41 بر ۸ در مصاف با 
آنگولا شكست خورد. با وجود اين، 10 س��يو زيباي گلر ايران يك بار ديگر مسئولان برگزار كننده 
مسابقات هندبال قهرماني جهان در اسپانيا را بر آن داشت تا عنوان بهترين بازيكن ميدان را تقديم 
خليلي كنند. تيم ملي هندبال زنان ايران شنبه در مرحله دوم مسابقات براي كسب رتبه بيست و پنجم 
الا سي و دوم با تيم هاي آنگولا، كامرون و ازبكستان رقابت مي كند. شاگردان قانع بعد از شكست مقابل 
آنگولا، قهرمان قاره آفريقا امروز به مصاف كامرون مي روند. تيمي كه با كسب رتبه دوم آفريقا، سومين 
حضورش در قهرماني جهان را تجربه مي كند و بايد ديد تيمي كه به رغم كسب باخت در دو بازي قبلي، 

گلرش بهترين مي شود، مي تواند در مصاف امروز نتيجه اي متفاوت را رقم بزند يا نه.

اهالي ورزش خودشان را براي يك 
ماني سعيدي
      بازتاب

زمس��تان پر از انتخاب��ات آماده 
مي كنند. پس از اينك��ه وزارت 
ورزش اعلام كرد در دي ماه، انتخابات 10 فدراس��يون را برگزار 
مي كند، ديروز هم 17 اس��فند به عنوان زمان برگزاري انتخابات 
كميته ملي المپيك تعيين ش��د تا س��ه م��اه آين��ده، ماه هاي 
سرنوشت سازي از نظر مديريتي براي ورزش باشد.  انتخاباتي كه 
طبق برنامه قرار بود دي ماه امس��ال برگزار ش��ود، اما با توجه به 
برگزاري فشرده انتخابات فدراسيون ها در اين ماه، احتمال تعويق 
آن مطرح شد. مسئله اي كه ديروز در جلسه هيئت اجرايي كميته 
ملي المپيك مورد بررس��ي قرار گرف��ت.  در اين جلس��ه، پيرو 
درخواس��ت تعدادي از رؤس��اي فدراس��يون ها ك��ه انتخابات 
فدراسيون هاي شان در دي ماه برگزار مي شود و با توجه به اينكه 
امكان ثبت نام در انتخابات را ندارند، مجمع عمومي و انتخاباتي 
كميته با تأخير برگزار مي شود تا اين فدراسيون ها فرصت حضور و 

ثبت نام در مجمع انتخابي كميته ملي المپيك را داشته باشند. به 
همين منظور طي مصوبه نودوهفتمين نشس��ت هيئت اجرايي 
كميته ملي المپيك جهت برگزاري مجمع با حضور حداكثري 
اعضا، مجمع عمومي و انتخاباتي كميته ملي المپيك، ساعت 14 
روز سه شنبه 17 اس��فندماه در سالن استاد فارسي آكادمي ملي 
المپيك برگزار خواهد شد.  حال با تعيين زمان برگزاري مجمع 
انتخاباتي كميته ملي المپيك، زنگ شروع انتخابات اين كميته به 
صدا درآمده است، انتخاباتي كه از چند ماه پيش حرف و حديث ها 
درباره افرادي كه چشم به صندلي رياست ساختمان خيابان سئول 
شمالي تهران دارند، آغاز شده و در سه ماه مانده تا انتخابات به اوج 
خواهد رسيد. اگرچه طبق شنيده هاي غيررسمي صحبت از تمايل 
رضا صالحي اميري به ماندن و نام نويسي احتمالي مهدي علي نژاد 
و مجيد شايسته است كه به نظر مي رسد هنوز وزارت ورزش درباره 
گزينه اي كه مورد حمايت دولت باشد به جمع بندي نرسيده است، 

گزينه اي كه شانس اول انتخابات 17اسفند خواهد بود.

17 اسفند، انتخابات كمیته ملي المپیك برگزار مي شود

زمستانداغانتخاباتيورزش

درخش��ش در رقابت هاي جهاني نروژ، نه 
شميم رضوان

    چهره
فقط طلاي اين مسابقات كه لقب پادشاه را 
نيز از س��وي اتحاديه جهاني كشتي براي 
اميرحسين زارع، سنگين وزن آزادكار ايران به دنبال داشت، اما با ارزش تر 
از اين عنوان، افتخار خادمي امام رضا)ع( در پي كسب اين مدال بود كه 
نصيب ملي پوش كش��تي ايران ش��د: »من از بچگي ارادت 
ويژه اي به امام رضا)ع( داشتم و خيلي از جاهايی كه 
ديگران شايد باورشان نشود، دستم را مي گرفت. 
قب��ل از جهاني گفت��م يا علي ابن موس��ي الرضا 
مي ش��ود طلاي جهاني را بعد از 3۲ سال بگيرم. 
عزيزي كه مي��زان ارادت من را ب��ه امام رضا)ع( 
نمي دانست، گفت ان شاءالله طلاي جهان را بگيري 
و خدمت آقا ببري. همانجا ني��ت كردم و بعد اين 
افتخار نصيبم شد و نه فقط طلبيده شدم كه افتخار 
پوشيدن لباس خادمي آقا نيز نصيبم شد. اين يك 
اتفاق دلي بود و روزي كه براي كار خادمي رفتم، 
مدالم را ب��ه آرام��ي از س��اكم درآوردم و گفتم 
مي خواهم مدالم را تقديم ام��ام رضا)ع( كنم، اما 
مراحلش را نمي دانم. من به دنبال هيچ مراسمي 
نبودم و فقط گفتم اين مدال مال من نيست، لياقت 
امام رضا فقط طلاست و اميدوارم بتوانم ساليان سال 

فقط طلا تقديم آستان مباركش كنم.«

سقوطبارسابدونمسيدرچاهمشكلات
چه خوب و چه بد، بايد به اهميت بالاي ليونل 
مسي در سال هاي اخير در بارسا توجه كنيم. 
بارسا با لئو به اوج رسيده و بدون او وارد جهنم 
شده است. او شاه كليد يك پروژه برنده بود؛ 
بهترين تيم تاريخ، اما متأس��فانه هيچ كس 
فكر نمي كرد كه روزهاي بعد از مسي چقدر 
وحشتناك خواهد بود.   بارتومئو بدون اينكه 
روي پروسه بازس��ازي بارسلونا تلاش كند، 
پرداخت دستمزد را به حد نامعلومي افزايش 
داد و اين آغاز دوران شكست بود. در ادامه نيز خوان لاپورتا دريافت كه هيچ 
پولي براي تمديد قرارداد ستاره آرژانتيني يا مسير قانوني براي حفظ مسي 
وجود ندارد. ليونل مس��ي، بارسا را   به مهم ترين باش��گاه جهان تبديل كرد 
و با رفتن او، تيم ب��ه رده تيم هاي درجه۲ اروپايي س��قوط كرد، پس به طور 
غيرمستقيم مسي مقصر وضعيت فعلي است. البته هيچ كس نمي تواند لئو 
را متهم كند، زيرا او برخلاف ميل خود بارسلونا را ترك كرد. اما حقيقت اين 
است كه آنقدر خلأ ايجاد شده كه پوشاندن آن غيرممكن است. بارسلونا كه در 
سال هاي اخير حداقل به يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان اروپا مي رسيد، حالا 
در مرحله مقدماتي حذف شده است. رهبر، گلزن و روح تيم از دست رفته و 
بارسا در چاهي افتاده كه خروج از آن هزينه زيادي دارد، اين يك واقعيت تلخ و 
ترسناك است.  وضعيت فعلي بارسلونا؛  حذف از ليگ قهرمانان اروپا، 13 امتياز 
كمتر از صدرنشين ليگ و شش امتياز فاصله با كسب سهميه اروپايي. در يك 
ماه اثر حضور ژاوي از بين رفت؛ تاريخ در مونيخ تغيير پيدا نكرد و بارسلونا غرور 
از دست رفته و ناتواني آشكار خود را به نمايش گذاشت. لازم است اولويت ها 
مورد بازنگري قرار گيرند تا از رقم خوردن نتايج بد آينده جلوگيري شود. در 
حال حاضر راهيابي به ليگ قهرمانان فصل بعد هدفي حياتي و ضروري است.  
رئيس باشگاه در يك دوراهي خطرناك گير افتاده است. ۹ ماه پس از رسيدن 
به سمت رياست بارسلونا، لاپورتا نتوانسته بر اين بحران غلبه كند و حالا و قبل 

از تمام شدن فصل، او بايد زير اين ميز بزند. توهم و اميدواري كافي نيست.
منبع: ورزش3

جي ام كازانوس

  اسپورت

وزيرپرسپوليس!؟
تناقضات گفتاري وزير ورزش در زمينه باش��گاه پرسپوليس و اظهارات 
جديد او در خصوص رئيس مجمع اين باشگاه، سؤالات و ابهامات بسياري 
را در پي داشته اس��ت. پرواضح است كه س��جادي، وزير ورزش است، نه 
وزير پرسپوليس. البته اين را هم خودش در واكنش به گله هاي سرمربي 
سرخپوشان به زبان آورده بود، اما آنچه گاهی از زبان او يا اطرافيانش شنيده 

مي شود با ادعايي كه مطرح شده مغايرت دارد. 
بعد از آنكه ذوالفقارنسب، مشاور سجادي مدعي شد وزير ورزش بيشترين 
ساعات شبانه روز را پيگير مسائل پرسپوليس است و در راستاي حل و فصل 
مشكلات آنها تلاش مي كند، حالا نوبت به خود سجادي است كه با گفتن اينكه 
من شبانه روزم را گذاشته ام و در خدمت باشگاه پرسپوليس بودم تا تعهدات را 
انجام دهيم همه را بابت اين دوگانگي و تناقض در گفتارش متعجب مي كند. 
صدالبته كه هواداران پرسپوليس انتظار دارند مشكلات و مسائل اين تيم 
هرچه زودتر رفع و رجوع شود و تكليف مديريت آن، به خصوص حالا كه 
زمان سرپرستي صدري هم به پايان رسيده روشن شود. با اين حال اينكه 
وزير ورزش بخواهد شبانه روزش را بگذارد براي حل تنها يكي از معضلات 
اين تيم )پرونده كالدرون( خيلي قابل هضم نيست، آن هم در شرايطي كه 
ورزش ايران سال آينده بازي هاي آسيايي را پيش رو دارد و با توجه به عدم 
برچيده شدن بساط كرونا، مسير آماده سازي براي حضور پرقدرت در اين 
رقابت ها بي شك از هميشه ناهموارتر و كار نسبت به سابق سخت تر است و 
به همان اندازه نيز وظيفه وزير ورزش براي مهيا كردن شرايط سنگين تر. اما 
با توجه به صحبت هاي مشاور وزير و شخص سجادي گويا تمام ذهن وزير 
ورزش معطوف به پرسپوليس است، نه كل مجموعه ورزش كشور كه اين 

روزها مشكلات عديده اي دارد براي بررسي و رسيدگي!
اما مس��ئله وقتي جالب تر مي ش��ود كه با وجود تم��ام اين صحبت هاي 
مطرح شده در خصوص گذاشتن وقت براي حل و فصل مشكلات باشگاه 
پرسپوليس، نه فقط پرونده كالدرون براي باز شدن پنجره نقل و انتقالات 
باشگاه به سرانجام نرسيده كه مديريت باشگاه نيز همچنان بلاتكليف يك 

تصميم براي مشخص شدن رأس هرم است! 
در اين وانفسا اما س��جادي با بيان اينكه دو رئيس مجمع)رحيمي وزير 
دادگستري و خاندوزي وزير اقتصاد( بايد در جلسه اي مشترك در مورد 
پيشنهاد هيئت مديره براي مديريت باشگاه تصميم گيري كنند باز هم 
تعجب همگان را برانگيخت، وقتي طي سال هاي اخير اذهان عمومي وزير 
ورزش را به عنوان رئيس مجمع سرخابي هاي پايتخت مي شناسد، اما حالا 
با نام هايي ديگر مواجه مي شود. مسئله اي كه نه فقط باعث سردرگمي شده 

كه ابهامات و سؤالات متعددي را به ميان آورده است. 
طبق گفته هاي س��جادي، نه وزير ورزش كه وزير دادگستري و اقتصاد، 
رؤساي مجمع باشگاه پرسپوليس هستند كه در اين صورت بايد نگاه ها به 
دو وزارتخانه ديگر باشد براي مشخص شدن تكليف مديريت سرخپوشان، 
نه وزارت ورزش و اين در حالي است كه وزير ورزش بارها تأكيد كرده كه 
نقض نظارتي دارد، اما در صورتي كه سجادي رئيس مجمع پرسپوليس 
نباشد دليلي براي نظارت از س��وي او در انتخاب مديرعامل جديد وجود 
ندارد. همانطور كه دليلي ندارد وزير ورزش ش��بانه روزش را بگذارد براي 
حل مشكلات يك باشگاه و بي خيال بقيه ورزش شود، آن هم وقتي ورزش، 

مشكلات و مسائلي به مراتب مهم تر و حائز اهميت تر دارد. 
آنچه اين روزها از وزير ورزش و اطرافيانش ش��نيده مي ش��ود همگان را 
سردردگم كرده و ابهامات بسياري را پيش كشيده است. اما آنچه مسلم 
اس��ت انتظار مي رود كه نگاه وزير تنها روي يك تيم و يك باشگاه خيره 
نماند و چون پدري دلسوز كل مجموعه ورزش كشور را زير چتر حمايتي 
خود بگيرد و شبانه روزش را روي حل مشكلات تمامي رشته هاي ورزشي 
و ورزشكاران آن بگذارد و وقت خود را تنها معطوف به پرسپوليس نكند. 
هرچند با وجود آنچه در خصوص اين حجم از توجه گفته مي شود، مشكلات 

و معضلات اين باشگاه كمافي السابق به قوت خود باقي است!


